
IZVESTAJ

sa sednice Republickog odbora Sindikata (ROS) nauke održane u sredu, 23. decembra
2009.god. u 12 sati u prostorijama SSSS – sala na petom spratu, Decanska 14.

Za sednicu je predlozen sledeci

DNEVNI RED:

1. informacija o aktivnostima ROS-a između dve sednice
2. predlog Socijalnog programa kod transformacije, racionalizacije i privatizacije
instituta
3. informacija o PKU, socijalnom programu, izmenama i dopunama Zakona o NID-u,
DMT 2
4. izborne aktivnosti u sindikalnim organizacijama u institutima
5. tekuća pitanja

Dnevni red je usvojen uz spajanje tacki 1 i 3 u tacku 1.

1. Predsednica Sindikata nauke je obavestila prisutne o najvaznijim aktivnostima Sindikata
u protekloj godini. Pomenuti su neki problemi nastali u toku godine na institutima za
poljoprivredu (Guca, Nis, Kragujevac) gde je bilo, i jos uvek ima, problema sa teskom
materijalnom situacijom, Institutom “Josif Pancic” u kome je doslo do nezakonite smene
rukovodstva, pa do problema sa isplatama zarada zaposlenih i u Institutu za fiziku u Zemunu i
osnivanjem javnog preduzeca u INN Vinca, te su pomenute i aktivnosti ROS-a oko inicijative
Ignjatovic-Nikolis. Svako od predstavnika pomenutih Instituta obavestio je clanove ROS-a o
trenutnom stanju resavanja problema.
Poseban kolektivni ugovor (PKU) prestao je da vazi pocetkom decembra ove godine. I pored
toga sto je Sindikat odradio sve formalne radnje za produzetak vazenja ovog ugovora dok se
ne napravi novi (posle promena Zakona o naucnoistrazivackoj delatnosti - ZNID) Ministarstvo
nije bilo spremno za produzenje kolektivnog ugovora pod izgovorom da mu za pripremu treba
najmanje tri meseca. Zbog ovakvog odnosa Ministarstva rukovodstvo Sindikata je resilo da se
u januaru mesecu pocnu pripreme za donosenje novog PKU koji ce u hodu biti uskladjivan sa
predlozenim izmenama ZND.
Predlozi za izmene i dopune ZNID-a se ocekuju do kraja decembra i trebalo bi da budu
objavljene na sajtu Ministarstva nauke, kao sto je sada objavljena modifikovana verzija
Strategije razvoja nauke. Jedna od predlozenih promena ZNID-a, u skladu sa objavljenom
strategijom, jeste i privatizacija Instituta ma sta ona u ovom trenutku znacila. To je bitna
promena koja se radi sa ciljem da se Instituti nateraju da saradjuju sa privredom i da
Ministarstvo nauke ne bude jedini finansijer.
DMT2 jos nije prosao budzetsku raspravu. Pretpostavlja se da ce Institutima poslednja transa
u ovoj godini biti isplacena pred Novu godinu. Po tvrdnjama drzavne sekretarke Pajovic,
Instituti ne moraju da vracaju DMT2 ako ih ne potrose do 31.12 vec ta sredstva mogu trositi i u
2010. Suprotno tome ministarka finansija je eksplicitna u tome da se SVA budzetska sredstva
moraju vratiti ako se ne potrose. Po najnovijim informacijama Institutima ce «biti progledano
kroz prste» u pogledu trosenja i vracanja tih sredstava do kraja januara, a mozda i dalje, ma sta
to znacilo.



2. U skladu sa inicijativama za promenu ZNID ide i predlozena inicijativa o predlogu
Socijalnog programa za zaposlene na Institutima. Posto se pretpostavlja da ce prvi na udaru
privatizacije biti zaposleni u nenaucnom sektoru ovaj predlog, koji je dosao iz FINS-a,
prvenstveno se odnosi na njih. Takodje je bilo govora o zastitit autorskih prava u vezi
postojecih i buducih patenata i ukazano je na neodrzivost visina taksi koje se traze za prijavu
nekog patenta. Zbog toga su zamoljeni svi predstavnici ROS-a da o ovom predlogu FINS-a,
prodiskutuju sa svojim clanovima i do kraja januara donesu svoje predloge u vezi Socijalnog
programa te ih dostave ROS-u. Naravno, pomenut je i famozni predlog Socijalnog programa
nauke (SPN) koji (ni)je dala Vlada Srbije. Po prvobitnim planovima SPN je trebalp da
obuhvati 1000 zaposlenih u Institutima, od kojih je 800 planirano da se prihvati iz nenaucnog
i 200 iz naucnog sektora. Ukupna suma za SPN je predvidjala izdvajanje 360.000.000, din.
Medjutim, ovaj predlog nije usao ni u jednu od budzetskih stavki tako da od SPN u 2010.
najverovatnije nece biti nista, iako Djelic stalno obecava da ce da nadje neka sredstva (od
kredita medjunarodnih institucija?).

3. Izborne aktivnosti u sindikalnim organizacijama (SO) u institutima teku sporije nego sto
se ocekivalo pa se mole sve SO da dostave svoje izvestaje o izborima u njihovim institutima
i predlozima za predstavnike na Skupstini Sindikata. One SO koje su u toku 2009. obavile
osnivanje i odlucile da ne idu na ponavljanje izbora treba do 15 januara da dostave svoje
predloge za Skupstinu Sindikata.

4. U okviru tekućih pitanja nije bilo diskusije.

Predstavnik SOIF u ROS-u

Dragan Markušev


